
 

Socialpædagogernes 40.000 medlemmer arbejder dagligt for og med børn, unge og voksne med soci-
ale problemer eller funktionsnedsættelser. 

 

 NOTAT 

Kontakt: 
Rasmus Jørgensen 

rjo@sl.dk 

15-06-2023 

Referat bestyrelsesmøde  

Socialpædagogerne Østjylland 

Tirsdag den 6. juni 2023 kl. 9.00 – 16.00  

Kredskontoret 

Tilstede: Anders Ransby, Ann Minet Andersen, Dorte Maarslet Kristensen, Dorthe Morten-

sen, Gert Landergren Due, Mette Jeppesen, Mette Marhauer, Morten Schubert, Ole Bram-

sen, Peder Appel Würtz, Sara Ellesøe Hansen, Trine Holm Mikkelsen, Yasmeen Hollesen 

 

Fraværende: Erik Borring 

 
1. Formalia 

 

1.1 Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsorden blev godkendt 

 

1.2 Godkendelse af referat 

 

Referatet blev godkendt 

 
2. Drøftelse 

 
2.1 Medlemsarrangementer 2024  

FU lægger op til drøftelse af form og indhold af medlemsarrangementerne - besty-

relsen bedes overveje mulige oplægsholdere i 2024.  

 

Sara redegjorde for overvejelser i forbindelse med medlemsarrangementer. 

 

Midt- og Vestjylland er ligeledes i gang med at finde oplægsholdere.  

 

Bestyrelsen drøftede form og indhold på medlemsmøder 2024. 

 

Refleksioner fra bestyrelsesmødet:  
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• Det fysiske møde er vigtigt og giver værdi.   

• Måske sende en desværre kom du ikke-mail til tilmeldte, som ikke møder op.  

• Pas på med, at det ikke bliver for stort og dermed også for administrativt bøvlet – 

her tænkes på, hvis man går sammen alle kredse.  

• Forskellige tidspunkter for afholdelse.   

• Udbred ideen med at se oplæggene på arbejdspladsen – sammen med kollegaerne.  

• Særlige nicheoplæg kan fungere fint i forhold til landsdækkende streaming – eksem-

pelvis stemmehøring.  

 

Bud på mulige oplægsholdere:  

 

• Pia – livet på gaden som kvinde  

 

• Søren Østergaard – ungdomskultur og ungdomsliv 

 

• John Harmsen – skaber den glade arbejdsplads.  

 
3. Behandling og beslutning 

 
3.1 Administrativt kredssamarbejde 

FU redegør for den foreløbige proces.  

 

Gert redegjorde for, forløbet fra det administrative kredssamarbejde begyndte den 

1. marts 2023 og frem til dags dato.  

 

Det har været afholdt et 12/12-arrangement med de to kredskontorer. Medarbej-

dere fik sat ansigt på hinanden, og de fik større kendskab til, hvordan de to kredse 

arbejder.  

 

Personalet er positive overfor ideen om et fælleskontor, idet det kan lette arbejds-

gange og sikre mindre sårbarhed. 

 

Det er svært at finde en placering for et fælleskontor.  

 

Der vil på et senere møde komme et punkt, hvor den fremtidige husleje, beliggen-

hed mv fremgår.  

 

Bestyrelsen drøftede punktet.  

 

Der var fuld opbakning fra bestyrelsen i forhold til at arbejde videre med fælleskon-

tor for de to kredse.  

 

3.2 Hovedbestyrelsespunkter til møde den 7-8. juni 2023 

 

Punkt 5.1 - Budgetkontrol 1. kvartal 2023 

 

Mette redegjorde for punktet.  

 
Punkt 5.2 - Budgetforudsætninger og -rammer 2024 

https://web.firstagenda.com/committees/1945/agendas/2836982/items/26954780/documents/65074436
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Mette redegjorde for punktet.  

 

Punkt 5.3 - Langsigtet budgetholdbarhed - det videre arbejde 

 

Gert redegjorde for punktet.  

 

Der er et sparebehov på omkring 35 mio. kr.  

 

Arbejdet kører i tre spor: 

 

• De små medlemsgrupper 

 

• Øget samarbejde mellem kredsene 

 

• Udarbejdelse af opgavebeskrivelse for frikøbte centralt og i kredse 

 

Punkt 5.4 - Kommunikation på tværs og fremtidig dimensionering af fagbladet 

 

Gert redegjorde for punktet.   

 

Punkt 5.5 - OK-24 på det offentlige område 

 

Sara redegjorde for punktet.  

 

Punkt 5.6 - Implementering af nyt kommissorium i Ligestillingsudvalget 

 

Sara redegjorde for punktet.  

 

3.3 Generalforsamling 2023 

 

▪ Runde på genopstillinger 

 

Alle medlemmer af bestyrelsen, der var tilstede, genopstiller til posterne 

 

Suppleant opstiller til bestyrelsen.  

 

▪ Skitse og temaer til skriftlig beretning 

 

Gert redegjorde for punktet.   

 

▪ Temaer til politiske indsatsområder 

 

FU ønsker at fastholde store dele af de nuværende indsatsområder. Det vil sige de 

politiske indsatsområder og Projekt Følg Reglerne.  

Derudover er der afsat plads til indsatsområder, som skal udvælges på baggrund af 

medlemsrefleksioner fra lytteøvelserne.   

 

▪ Budget 2024 

https://web.firstagenda.com/committees/1945/agendas/2836982/items/26954785/documents/65074451
https://web.firstagenda.com/committees/1945/agendas/2836982/items/26954787/documents/65074459
https://web.firstagenda.com/committees/1945/agendas/2836982/items/26954782/documents/65074446
https://web.firstagenda.com/committees/1945/agendas/2836982/items/26954783/documents/65074447
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Mette redegjorde for budgettet for 2024. Gennemgangen illustrerede AKS-ændrin-

gerne, hvilket betyder, at der er en ny måde at illustrere budgettet på.  

AKS-driften er fællesomkostninger, som fordeles 60/40 mellem de to kredse.  

 

▪ Dagsorden og tidsplan  

 

Mette fremlagde udkast til dagsorden og tidsplanen for generalforsamlingen den 9. 

oktober 2023.  

 

▪ Socialpædagogerne Østjyllands pris 

 

Sara redegjorde for punktet.  

 

▪ Beslutning om indsamling på generalforsamlingen 

 

Mette redegjorde for indstilling om, at International Børnesolidaritet bliver inviteret 

til generalforsamlingen. Der var opbakning til dette.  

 

▪ Digital afstemning  

 

Mette redegjorde for punktet.  

 

For to år siden blev generalforsamlingen afholdt med digital afstemningsmulighed. 

Prisen for udstyr plus mandskab er godt 23.000 kr.  

 

Det blev besluttet, at der skal være digital afstemning. 

 

▪ Beslutning om at afskaffe buket til afgående bestyrelsesmedlemmer 

 

Mette redegjorde for indstillingen. 

 

Tidligere har bestyrelsen besluttet at give buketter til afgående bestyrelsesmedlem-

mer. Der indstilles, at man ikke giver buketter til afgående bestyrelsesmedlemmer 

på grund af praktiske årsager.  

 

Bestyrelsen godkendte indstillingen.  

 

FU vender tilbage med overvejelser om generelle retningslinjer for gaver til bestyrel-

sen.   

 

3.4 Film om politiske mærkesager til generalforsamling mv 

 

Gert redegjorde for punktet.  

 

Der ønskes, at der laves en film, som illustrerer det politiske arbejde, som kredsen 

har arbejdet med i forrige valggeneralforsamlingsperiode. De medvirkende skal være 

en meritstuderende, en der har haft en uddannelsesstilling og en der har haft gavn af 

vores arbejdstidslaboratorium.  
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Prisen er omkring 30.000 kr. 

 

Bestyrelsen godkendte dette.  

 

3.5 Regnskab 1. kvartal 2023 

 

Bilag var vedhæftet dagsordenen 

 

Mette gennemgik regnskabet for 1. kvartal 2023.  

 

4. Orientering 
 

4.1 Bestyrelsesseminar den 14. og 15. august 2023 

 

Alle er tilmeldt bestyrelsesdagene. Der opfordres til samkørsel, som koordineres 

mellem bestyrelsesmedlemmer.   

 

4.2 Synlighedslaboratorium 

 

Hovedbestyrelsen har godkendt synlighedskampagne. Socialpædagogerne Østjyl-

land afholder to workshops, hvor man som deltager skal medvirke begge dage. En i 

juni og en i november.  

 

Dette er for tillidsrepræsentanter, som har en lav organiseringsgrad på arbejdsplad-

sen.  

 
5. Eventuelt 

 
Gert fortalte om, at Aarhus Kommune vil oprette et sporskiftehold (pædagoguddan-

nelse til bachelorer og akademikere) på 25 deltagere.  

 

Monica får en gave i anledning af datterens fødsel.  


